



# COUNCIL OF IMAMS OF OTTAWA-GATINEAU CONSEIL DES IMAMS D'OTTAWA-GATINEAU

مجلس الأئمة في منطقة أوتاوا-جاتنو

In the name of Allah, the Most Beneficent, the Most Merciful. All praise is for Allah Almighty.

## **Eid al-Adha (1443 - 2022) Announcement**

(French follows)

*Dhul Qa'dah 29, 1443 / June 29, 2022*

All praise is for Allah Almighty. May the peace and blessing be upon the Messenger of Allah ﷺ, his family, the faithful companions, and all those who follow them.

In consistence with the Council's endeavors to focus on the higher objectives of the Shari'ah, the Council has resolved to celebrate Eid al-Adha following the day of 'Arafah. Therefore, **the 1st of Dhul Hijjah** will be on **Thursday, June 30, 2022**, and **Eid al-Adha** will be celebrated on **Saturday, July 9, 2022**, In Sha'a Allah.

The Council of Imams encourages community members to benefit from the best ten days of the year and observe fasting on the **Day of 'Arafah** which will be on **Friday, July 8, 2022**, In Sha'a Allah.

Ibn Abbas رضي الله عنه reported that the Prophet ﷺ said: **"There are no days during which righteous action is so pleasing to Allah than these days (i.e., the first ten days of Dhul Hijjah) ..."** (al-Bukhari).

On behalf of the Muslim community of Ottawa-Gatineau, the Council extends its best wishes to all Canadians and Muslims on these auspicious days of Hajj and Eid al-Adha.

The Council calls upon Canadians and Muslims to look out for those in need here at home and around the world, particularly by sharing meat from Eid al-Adha sacrifices and by supporting local food banks.

Let us celebrate Eid in the spirit of inclusion, forgiveness, reconciliation, and sharing not only within the families and friends but right across our country and world.

**The Council of Imams of Ottawa-Gatineau (CIOG) - Signed by the Council members (in alphabetical order):**

Imam Ahmed Limame – The Outaouais Islamic Centre  
Imam Anver Malam – Jami Omar  
Imam Ismail Al-Batnuni – AMA (Masjid Al-Rahmah)  
Imam Mohammad Badat – Masjid Bilal  
Imam Muhammad Suliman – Ottawa Muslim Association  
Imam Myloud Tajri – Aylmer Mosque  
Imam Owais Tilly – Jami Omar  
Imam Rashid Al-Qasmi – Masjid Taqwa  
Imam Samy Metwally – Islamic Society of Gloucester  
Imam Sikander Hashmi – Kanata Muslim Association  
Imam Zijad Delic – South Nepean Muslim Community (SNMC)



# COUNCIL OF IMAMS OF OTTAWA-GATINEAU CONSEIL DES IMAMS D'OTTAWA-GATINEAU

مجلس الأئمة في منطقة أوتاوا-جاتنو

Au nom de Dieu, Le Miséricordieux, Le Très Miséricordieux.

## **Annnonce de Aïd al-Adha (1443 - 2022)**

Le 29 Dhul Qa'dah 1442 / 29 Juin 2022

Louanges à Dieu le Tout-Puissant. Que la paix et la bénédiction soient sur le Messager de Dieu ﷺ, sa famille, ses fidèles compagnons et tous ceux qui les suivent.

Conformément aux efforts du Conseil pour se concentrer sur les objectifs supérieurs de la Chari'ah, le Conseil avait décidé de célébrer Aïd al-Adha après le jour de 'Arafat. Par conséquent, le 1er **Dhoul-Hjjah** correspondra au **jeudi 30 juin 2022** et **Aïd al-Adha** coïncidera donc au **samedi 9 juillet 2022**, si Dieu le veut (In Sha'a Allah). Le Conseil des Imams encourage vivement, les membres de la communauté, à observer le jeûne **le jour de 'Arafah**, qui aura lieu le **vendredi 8 juillet 2022**, si Dieu le veut.

Ibn Abbas, رضي الله عنه, a rapporté que le Prophète صلى الله عليه وسلم a dit : “ **Il n'y a pas de jours meilleurs, appréciés de Dieu, que cette dizaine de jours, pour accomplir les actes de bienfaisance...**” (al-Bukhari).

Le Conseil saisit, également, cette occasion pour adresser, au nom de la communauté musulmane d'Ottawa Gatineau, ses meilleurs vœux à tous les Canadiens et les musulmans en ces jours fastes du pèlerinage (*hajj*) et d'Aïd al-Adha.

Par ailleurs, le Conseil invite les Canadiens et les musulmans d'entre eux à venir en aide aux plus démunis, que ça soit ici au Canada ou ailleurs dans le monde, en partageant la viande du sacrifice avec ceux qui n'en ont pas et de soutenir les banques alimentaires.

Fêtons l'Aïd dans un esprit d'inclusion, de pardon, de réconciliation et de partage non seulement au sein des familles et des amis, mais aussi à travers tout le pays.

### **Le Conseil des imams d'Ottawa-Gatineau (CIOG)**

Signé par les membres du Conseil (par ordre alphabétique) :

Imam Ahmed Limame – Centre islamique de l'Outaouais  
Imam Anver Malam – Jami Omar  
Imam Ismail Al-Batnuni – AMA (Mosquée Al-Rahmah)  
Imam Mohammad Badat – Masjid Bilal  
Imam Muhammad Suliman – Association musulmane d'Ottawa  
Imam Myloud Tajri – Mosquée d'Aylmer  
Imam Owais Tilly – Jami Omar  
Imam Rashid Al-Qasmi – Mosquée Taqwa  
Imam Samy Metwally – Société islamique de Gloucester  
Imam Sikander Hashmi – Association musulmane de Kanata  
Imam Zijad Delic – Communauté musulmane du sud du Nepean (SNMC)